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Chceme poděkovat všem opa-
tovickým voličům, kteří se na 
první kolo, konané 13. a 14. 1.  
2023 dostavili do volebních 
místností, aby dali v přímé vol-
bě hlas jednomu z 8 kandidátů 
na budoucího prezidenta a ve 
dnech 27. a 28. 1. 2023 volbu 
mezi dvěma postupujícími do-
končili. Účast voličů překonala 
téměř všechny volby, které se 
kdy v Opatovicích nad Labem 
konaly. Fronty voličů se neten-
čily několik hodin po sobě, a to 
zvláště první volební víkend. 
Velkou měrou k tomu zřejmě 
přispělo i to, že se naši občané 
zároveň s I. kolem preziden-
ských voleb vyjadřovali také  
v referendu. 

Stejně tak musíme poděkovat 
i všem členům volebních komi-
sí, kteří se skutečně nenudili. 
Kromě hlasů 8 prezidentských 
kandidátů počítali první víkend 
i výsledky referenda, takže  
v sobotu odcházeli domů až 
po setmění. V našich voleb-
ních komisích sedí už roky 

osvědčené komisařky a komi-
saři a věřte, že pro peníze to 
nedělají. Pokud propočítáme 
odměnu na hodiny strávené 
ve volebních místnostech, kte-
ré se musí předem připravit a 
po volbách také uklidit, i čas 
některých na povinném před-
volebním školení a odvoz vý-
sledků do Pardubic, tak si člen 
komise přijde sotva na 60 Kč/h. 
Zájem sedět ve volebních ko-
misích proto není velký.

Pro zajímavost pár čísel  
I. kola:

Opatovice nad Labem měly, 
jako vždy, 3 volební okrsky. 

Pořadí okrsků co do účasti 
voličů je už roky téměř neměn-
né. Nejvyšší účast ve volbách 
opět potvrdil okrsek v Pohře-
bačce – 82,48 %, druhým byl 
okrsek v Neplachově ulici – 
75,58 % a těsně za ním okrsek 
obecního úřadu – 75,42 %. 

Celkově bylo odevzdáno 1 553 
obálek s 1 529 platnými hlasy.

Na 1. okrsku získal nejvíce 
hlasů Petr Pavel – 40,36 %, 
stejně tak i na druhém okrsku, 
kde pro něj hlasovalo 48,43 % 
voličů, třetí okrsek si 40,36 % 
zvolil Andreje Babiše.

I druhé kolo 27. a 28. ledna 
2023 zaznamenalo velkou 
účast. Mnozí šli dát hlas své-
mu kandidátovi, kterého pre-
ferovali už v prvním kole, ale 
někteří přišli volit „proti něko-
mu.“ Nevybírali si tedy svého 
kandidáta, kterému věří, ale 
volili toho, který jim přišel pro 
funkci prezidenta méně nebez-
pečný, škodlivý či prostě volili 
menší zlo. 

Jak se tedy u nás volilo  
v druhém kole?

Nejvyšší účast ve volbách 
opět potvrdil okrsek v Pohře-
bačce – 81,51 %, druhým byl 

Nic nerozděluje občany 
tak, jako volby a referenda. 
Některé méně, některé více. 
Letošní volby prezidenta, 
v naší obci obohacené 
v prvním kole o referendum, 
to zcela potvrzují. Dopadlo 
to tak, jak to dopadlo a my, 
ti „dole“ můžeme už je doufat, 
že nový prezident Petr Pavel 
povede náš stát tak, jak 
sliboval v předvolebním klání.

Prezidentské volby 2023

Slovo starosty
Máme za sebou úspěšně volbu prezidenta a také referendum, které se svým významem a dopadem na celou obec, volbám 
prezidenta vyrovnalo. Pro odpověď ANO v otázce referenda se rozhodlo téměř 34 % našich voličů a já to respektuji. Jsem 
zákonem povinován, stejně jako ostatních 13 zastupitelů, výsledky referenda ctít, a to také udělám. Ale jako starosta obce, 
jejíž osud mi není rozhodně lhostejný, budu dělat všechno proto, aby důsledky výsledku referenda dopadly na obec a 
hlavně na občany co nejméně, aby byla co nejméně ohrožena další existence naší obce, i když vím, že to bude bolestné a 
nesnadné. Za peníze, které bude muset obec investovat třeba jen do právního zastoupení, mohla být postavena nová 
dětská hřiště, o ostatních plánovaných projektech ani nemluvě.  Ing. Pavel Kohout 

okrsek v Neplachově ulici – 
74,06 % a těsně za ním okrsek 
obecního úřadu – 73,29 %. 
Celkově bylo odevzdáno 1 519 
obálek s 1 513 platnými hlasy.

Všechny tři okrsky volily Pet-
ra Pavla, na 1. okrsku získal 
66,46 % hlasů, ještě více na 
druhém okrsku, kde pro něj 
hlasovalo 72,77 % voličů, i 
třetí okrsek pro něj hlasoval  
v 53,59 %.

Jak bylo zmíněno výše, 
Opatovice nad Labem měly 
3 volební okrsky. Tedy zatím. 
Vzhledem k narůstajícímu 
počtu obyvatel bude na další 
volby v příštím roce nutné zří-
dit i 4. okrsek. S největší prav-
děpodobností bude umístěn  
v základní škole.

Podrobnější statistické infor-
mace o tom, jak se volilo v kaž- 
dém z našich okrsků i v celé 
republice najdete na portále 
volby.cz.  VeP

zdroj Seznam.cz



UZOb

Tichý svět Vám pomůže s řešením ztráty sluchu
Hledáte vhodného lékaře, který vám vyšetří sluch, nebo byste rádi získali přehled o kompenzačních pomůckách? S tím 

Vám mohou zdarma pomoci konzultantky z pobočky Tichého světa o.p.s., které poskytují poradenství lidem se slucho-
vým postižením po celém Pardubickém kraji. Mimo jiné Vám pomohou také s vyřízením úředních záležitostí, dluhovou 
problematikou nebo třeba se zvládnutím moderních technologií, ať už se jedná např. o vyhledávání na internetu nebo 
ovládání chytrého telefonu. 
Kontaktovat je můžete na některém z těchto kontaktů: Bc. Tereza Pospíšilová, 
e-mail: tereza.pospisilova@tichysvet.cz / mobil: 702 167 010 
nebo osobně v kanceláři, kde jsou každé úterý a čtvrtek v čase od 9:00 – 16:00 hod. 
Adresa: Jana Palacha 1552, Pardubice 53002 (1. patro administrativní budovy)

Dne 13. a 14. ledna 2023, zá-
roveň s konáním I. kola voleb 
prezidenta republiky probíhalo 
i místní referendum, které ne-
vyhlásilo obecní zastupitelstvo, 
ale konalo se ze soudního pří-
kazu. O vyhlášení místního re-
ferenda rozhodl Krajský soud 
v Hradci Králové, pobočka v 
Pardubicích, usnesením ze 
dne 9. listopadu 2022, č. j. 52 A 
62/2022-47, k návrhu Příprav-
ného výboru pro konání místní-
ho referenda v obci Opatovice 
nad Labem. 

Otázka místního referenda 
zněla:

„Požadujeme, aby orgány 
obce Opatovice nad Labem 
učinily v samostatné působ-
nosti veškeré možné kroky k 
tomu, aby zabránily výstavbě 
průmyslové, výrobní, logistické, 
montážní nebo skladové haly 
na pozemcích parc. č. 2129, 
2124, 2123, 2126, 2120, 2127, 
2119/2, 2118/2, 2116, 2115/1 a 
st. p. č. 521/1, vše v k. ú. Opa-
tovice nad Labem?“

 
Během obou volebních dní 

se k referendu vyjádřilo 1219 
obyvatel, kteří odevzdali 1211 

Výsledky a dopad referenda

obálek s 1188 platnými hlasy. 
Pro ANO hlasovalo 682 hla-
sujících, pro NE to bylo 474.

Těch, kteří neoznačili křížkem 
žádnou z odpovědí a zdrželi se 
tak hlasování bylo 47.

Výsledky referenda jsou 
platné a závazné. 

Výsledky referenda vyhlásila 
místní komise, která byla se-
stavena z členů přípravného 
výboru a jmenovaných čle-
nů, pana Jana Morávka jako 
předsedy a Michala Sobotky 
jako zapisovatele. Na základě 
nominací byl do místní komi-
se delegován ještě Martin Ur-
banec a Jindřich Hýsek. Zápis 
byl po vyhotovení místní komisí 
ještě nepatrně doplněn a opra-

vená verze byla na webových 
stránkách obce zveřejněna dne  
16. 1. 2023.

Ve čtvrtek 26. ledna 2023 
se od 18 hodin konalo v sále 
Společenského domu veřejné 
zasedání zastupitelstva obce, 
podle počtu přistavených židlí, 
kterých bylo minimálně 100, 
byla účast občanů na zasedání 
nebývalá.

Jedním z nejdůležitějších 
bodů bylo oznámení výsled-
ku referenda a jeho možného 
dopadu na další vývoj obce. 
Pro obecní zastupitelstvo jsou 
výsledky referenda závazné, 
a tak je nyní třeba řešit, jakým 
způsobem (zákonným) lze 
stavbu haly zastavit. Na toto 
téma se rozpředla mezi zastu-
piteli dlouhá, místy vyhrocená 
a místy i málo konstruktivní de-
bata. Připomínky a dotazy k za-
stupitelům měli hojně i občané. 
Kromě občanů Opatovic nad 
Labem se do diskuze zapojila 
také starostka obce Čeperka 
Kristina Vosáhlová a zklamá-
ní nad vývojem situace kolem 
plánované výstavby průmyslo-
vé haly projevili zástupci deve-
lopera, kteří přijeli na zasedání 
jako hosté. 

Na závěr zasedání se obecní 
zastupitelstvo usneslo a po-

věřilo starostu Pavla Kohouta 
provedením prvních kroků k 
naplnění výsledků referenda, 
což bude především získání 
vyjádření právníků k možným 
negativním dopadům všech 
kroků k zastavení výstavby 
haly, na kterých se zastupitel-
stvo po své diskuzi usneslo.  
Přesné znění všech usnesení 
bude k nahlédnutí na webo-
vých stránkách obce, protože v 
době vzniku tohoto článku ne-
byl zápis ze zasedání obecního 
zastupitelstva ověřen. Usnese-
ní naleznete pod odkazem htt-
ps://www.opatovicenadlabem.
cz/usneseni-z-jednani-zastu-
pitelstva-obce nebo na portá-
lu UZOb, kam jsou všechna 
usnesení zastupitelstva i rady 
od září 2022 vkládána, viz QR 
kód:  VeP
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Obec Opatovice nad Labem vyhlašuje výběrové řízení na pronájem bytové jed-
notky č. 2 na adrese Pardubická 160, Opatovice nad Labem. Jedná se o byt 1+1 
v I. NP o ploše 59,76 m2. Minimální nabídková cena je 97 Kč/m2/měsíc.

Nabídky je nutno podat osobně nebo poštou na podatelnu obecního úřadu nej-
později do 22. 2. 2023 do 13 h.

Více podrobností k nabízenému pronájmu naleznete na úřední desce obce, na 
adrese: http://opatovice.imunis.cz/edeska/.   VeP

Výběrové řízení na pronájem bytové jednotky na čp.160

Na svém veřejném zasedání 
dne 4. ledna 2023 obecní zastu-
pitelstvo vzalo na vědomí navr-
žené termíny zasedání Zastu-
pitelstva obce Opatovice nad 
Labem. Nejbližší zasedání OZ 
proběhne ve středu 22. února 
2023. Místo konání zasedání OZ 
bude upřesněno  a uveřejněno 
na úřední desce.

Další navržené termíny zasedá-
ní OZ jsou: 
29. března, 
26. dubna, 
31. května 
a 28. června.  VeP

Termíny zasedání 
obecního zastupitel-
stva v I. pololetí 2023

Vedení obce se hned zkraje 
roku 2023 rozhodlo, že vykročí 
na nelehkou cestu osamostat-
nění Opatovic nad Labem v lik- 
vidaci odpadů. Jde to pomalu, 
ale každý krok nebo krůček se 
počítá, neboť na konci cesty by 
mělo dojít nejen k hospodárné-
mu využívání a likvidaci odpa-
dů, ale také ke zlevnění celého 
procesu, což v důsledku ocení 
všichni občané. Ovšem celý 
proces si žádá součinnosti kaž- 
dého z nás. A především dis-
ciplíny. Většina našich občanů 
už ví, co kam patří a těm dě-
kujeme.

 Znovu ale musíme připome-
nout, že rodina, která má více 
„černého“ odpadu, než odpoví-
dá 60 l na osobu, si musí zažá-
dat o větší popelnici nebo čas-
tější svoz, a toto i zaplatit. Není 
možné plnit popelnice tak, že je 
nelze zavřít. V tomto roce bu-
dou tedy před svozem popelnic 
vyrážet do terénu pracovníci 

Odpady - seriál: některé popelnice „ozdobí“ 
vzkazy technických služeb

technických služeb a popelnice 
kontrolovat. Pokud bude po-
pelnice tzv. s „čepicí“ nebo v ní 
budou odpady, které jde vytřídit 

jinak (plasty, papír, sklo, ple-
chovky, shnilé ovoce ....), bude 
na popelnici připevněn štítek, 
takové první varování, že její  

obsah není v pořádku. Dalším 
krokem může být to, že pracov-
níci takovouto popelnici naloží, 
odvezou, přeberou a tuto práci 
naúčtují plátci. 

Dalším opatřením, které se 
bude letos důsledně dodržo-
vat, je vážení a kontrola vel-
koobjemového odpadu, který 
budou občané vozit do sběr-
ného dvora. Nesmí obsahovat 
žádné zavázané pytle s ne- 
identifikovatelným obsahem. 
Pracovníci TS budou kontrolo-
vat, zda mezi velkoobjemovým 
odpadem není směsný odpad, 
patřící do černých popelnic. 
Ten si budou muset občané 
odvézt zpět domů nebo za jeho 
likvidaci ve sběrném dvoře za-
platit. Směsný odpad lze na 
sběrném dvoře uložit jen za 
úhradu!

V zacházení s odpady jsme 
už docela daleko. Nepokazme 
si to, vyděláme na tom všichni!

 VeP

Žádáme všechny plátce, kteří letos ještě nedodali na obecní úřad OHLÁŠENÍ K MÍSTNÍMU 
POPLATKU ZA ODKLÁDÁNÍ KOMUNÁLNÍHO ODPADU Z NEMOVITÉ VĚCI, 

aby tak neprodleně učinili.
Děkujeme. Pracovníci obecního úřadu

ZMĚNA PŮJČOVNÍCH HODIN V KNIHOVNĚ
Po 7 měsících se Obecní knihovna v Opatovicích nad Labem 

vrací k původním půjčovním hodinám. 

Od 1. dubna 2023 bude tedy otevřena:
Úterý                          13:00 – 17:00
Čtvrtek 9:00 – 11:00; 13:00 – 18:00
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Kukátko do školky

„A je to tu. Máme za sebou 
polovinu školního roku, a i když 
ještě nejsme ve škole a nemá-
me pololetní vysvědčení, přes-
to si vždy rádi vyhodnotíme, 
co jsme se s dětmi za to naše 
pololetí naučili a co jsme zažili.

V prvních týdnech září se děti 
seznamovaly s novými kama-
rády, p. učitelkami, třídami a 
opět si po prázdninách zvykaly 
na školní režim. Pro nové děti 
byl vstup do školky něčím no-
vým. Někde se odpoutání od 
maminky neobešlo bez slziček, 
ale se vším si paní učitelky hra-
vě poradily a koncem září se již 
všichni na své nové kamarády 
a paní učitelky moc těšili. Babí 
léto si děti užily na zahradě 
školky a vyzkoušely nové, tolik 
očekávané hřiště.

V říjnu se naše nejstarší děti 
vypravily do Zoologické za-
hrady ve Dvoře Králové na 
„Týden duchů“. Užily si krásně 
vyzdobenou zoo a prohlédly 
si spoustu zajímavých zvířat.  
V tomto měsíci Mateřská škola 
zorganizovala vyřezávání dýní, 
kterého se zúčastnili i rodiče a 

prarodiče dětí a měli tak mož-
nost vrátit se opět do předškol-
ních let. Díla dětí i rodičů v po-
době vyřezaných dýní zdobila 
v následujících týdnech školní 
zahradu.

Listopad zahájila mateřská 
škola již tradiční oslavou svát-
ku svatého Martina na škol-
ní zahradě. Velké díky patří 
paní Šimečkové, která na tuto 
událost umožnila Martinovi 
příjezd na skutečném bílém 
koni. Aby koník nepřišel zkrát-
ka, nachystali rodiče dětem do 
školky spoustu mrkve, jablí-
ček a jiných dobrot. V závěru 
měsíce listopadu uspořádaly 
paní učitelky ve svých třídách 
oslavu Halloweenu, ale ten 
den do školky nepřišly žádné 
děti! Zato měly paní učitelky 
možnost mít ve třídách celý 
den princezny, čertíky, piráty a 
spoustu strašidelných postav 
nejen z pohádek. 

Prosinec se v MŠ nesl v du-
chu Mikuláše a Vánoc. Miku-
láš zavítal i do školky, kde na 
něho čekalo spoustu andílků 
a čertů, ale ani oni si na naše 
paní učitelky nepřišli. Před Vá-
noci se uskutečnily ve třídách 
odpolední dílny, kde měli rodi-
če možnost načerpat vánoční 
atmosféru a společně s dětmi 
vyrobit různé vánoční dekora-
ce. Konec roku byl zakončen 
vánoční nadílkou nových hra-
ček a výtvarných pomůcek do 
tříd. Ale aby si děti nadílku užily 
i přes vánoční svátky, dostaly 
od Ježíška i dáreček domů.

V mateřské škole nebudeme 

ale zahálet ani po novém roce. 
S nejstaršími dětmi se chystá-
me k zápisu a na den otevře-
ných dveří do Základní školy 
v Opatovicích nad Labem. 
Čeká nás oslava dne dětí,  
výlety, kouzelník, divadelní 
představení a možná i dal-
ší kousek na školní zahradu. 
Školní zahrada je nejoblíbe-
nějším místem dětí. Doufáme 
však, že výsledek místního re-

ferenda nijak neohrozí pláno-
vané rozšíření herních prvků. 
Dětem se strávený čas s rodiči 
v mateřské škole velmi líbil, a 
proto i v budoucnu plánujeme 
tvůrčí dílny a jiné společné 
akce, na které se mohou rodi-
če i děti těšit.

Zároveň si vás dovolujeme 
pozvat na Den otevřených 
dveří v naší mateřské škole  
15. března 2023.  Kolektiv MŠ
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Jak utíkalo první pololetí v Základní škole?

Projekt Společně  
k bezpečí

Naše škola dlouhodobě spo-
lupracuje s organizací Spo-
lečně k bezpečí v rámci pro-
jektu, díky kterému pracujeme 
na zlepšení spolupráce dětí 
v rámci třídního kolektivu a 
druhým rokem také testujeme 
práci s cíleně vybranými dět-
mi v rámci indikované skupiny. 
Úspěšnou spolupráci s lek-
torkou, paní Mgr. Grohman- 
novou, jsme letos prohloubili 
účastí našich dětí na konferen-
ci v Praze, kde naši žáci spo-
lečně se školním metodikem 
prevence, p. uč. Dvořákovou, 
před účastníky konference 
v praxi předvedli ukázku aktivit, 
které v rámci projektu realizuje-
me. V tomto případě se jedna-
lo o téma „Mám pod kontrolou 
svůj prostor a sám sebe“. 

Podzim plný aktivit  
mimo školu

Po několika náročných le-
tech, ovlivněných epidemií 
COVID-19, jsme se v letošním 
školním roce mohli vrátit k ak-
tivitám mimo areál naší školy, 
na které byly děti dříve zvyklé 
a těšily se na ně. V září vyra-
zily děti z 6. ročníků na tradiční 
Adaptační pobyt na chatě Bivoj 
v Krkonoších, děti z 3. a 5. tříd 
na Školu v přírodě, naši repre-
zentanti se zúčastnili Evrop-
ského finále dopravní soutěže 
v Chorvatsku. Děti z jednotli-
vých tříd v průběhu podzimu 
absolvovaly množství exkurzí, 
tematických programů, diva-
delních a filmových představe-
ní, sportovních a vzdělávacích 

soutěží apod. 

Bruslení v Pardubicích
V týdnu, kdy žáci 7. roční-

ků prožívali letos kvůli počasí 
opravdu náročný lyžařský vý-
cvik, jsme se zbývajícími žáky 
vyrazili na dvě sportovní akce 
zaměřené na výcvik bruslař-
ských schopností. Žáci 2. stup-
ně strávili 11. ledna větší část 
dopoledne na Zimním stadionu 
v Pardubicích a v pátek 13. led-
na je následovaly děti z 1. stup-
ně, které se pro změnu vyřádily 
na Zimním stadionu v Hradci 
Králové. 

Až na výjimky vše proběhlo 
bez zranění a děti si zaslouží 
velkou pochvalu za ukázkové 
chování v průběhu akce. 

Jazykový zájezd do Anglie
V letošním roce se vracíme 

k obnovení tradice pořádání 
jazykově zaměřených pozná-
vacích zájezdů do zahraničí. 
Na jaro jsme ve spolupráci s 
ověřenou cestovní kanceláří 
připravili zájezd do Anglie, kte-
rý proběhne v termínu 23. – 28. 
dubna 2023. Zájem mezi žáky 
2. stupně je rekordní a zájezdu 
se zúčastní 54 žáků naší školy. 
Děti čeká bohatý program, kte-
rý zahrnuje pobyt v rodinách, 
návštěvu přírodních a historic-
kých památek a třešničkou na 
dortu bude návštěva slavného 
Warner Bros. Studia v Londý-
ně.  

 Kolektiv pracovníků 
 Základní školy

Samozřejmě, že pilnou 
prací a učením se! Ale 
také řadou činností a 
aktivit, které nejsou úplnou 
samozřejmostí vždy 
a všude. Vybíráme čtená-
řům k seznámení některé 
z těch významnějších a 
rozsáhlejších.
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Průběh a dokončení stavby krčku jídelny, který rozšiřuje školní       kuchyni a usnadňuje transport potravin do kuchyně.

Stavba, započatá firmou Roneli SE 1. 6. 2022 byla zkolaudována 13.12.2022. Tzv. krček jídelny výrazně ulehčuje práci kuchařkám a zároveň rozšiřuje prostory stávající               školní kuchyně. Obec na stavbu obdržela dotaci Ministerstva pro místní rozvoj ve výši téměř 8 800 000 Kč, což je 80 % celkových nákladů na celou přístavbu. 

Lyžařský výcvik
Lyžařský výcvik se v letošním školním 

roce uskutečnil od 6. – 13. ledna. Tak jako 
v předchozích letech jsme se ubytovali na 
Bivoji v Peci pod Sněžkou. Letos se výcvi-
ku zúčastnilo 35 žáků 7. ročníků. Převažo-
vali hlavně lyžaři, snowborďáci byli pouze 
čtyři. Bylo jich za poslední roky nejméně. 
Je to škoda, protože základní škola má mezi 
učiteli instruktora s licencí pro výuku snow-
boardingu.

Na Bivoji to všichni znali z loňského roku, 
kdy zde byli na adaptačním pobytu. Věděli, 
že se zde dobře papá a že nás tu mají rádi. 
Bohužel to letos bylo se sněhem horší, bylo 
ho málo a podmínky pro výuku složité. Na-
konec jsme všechno zvládli, a i úplní začá-
tečníci se naučili alespoň trochu jezdit.

Na chatě jsme děti rozdělili do čtyř týmů a 
hráli různé soutěže a hry. Na závěr proběh-
lo vyhodnocení, odevzdání diplomů a cen a 
šlo se balit.

I přes nepřízeň počasí se letošní lyžařský 
výcvik povedl.
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Průběh a dokončení stavby krčku jídelny, který rozšiřuje školní       kuchyni a usnadňuje transport potravin do kuchyně.

Stavba, započatá firmou Roneli SE 1. 6. 2022 byla zkolaudována 13.12.2022. Tzv. krček jídelny výrazně ulehčuje práci kuchařkám a zároveň rozšiřuje prostory stávající               školní kuchyně. Obec na stavbu obdržela dotaci Ministerstva pro místní rozvoj ve výši téměř 8 800 000 Kč, což je 80 % celkových nákladů na celou přístavbu. 

Modernizace školní jídelny Základní školy a co 
bude dál?

Jak čtenáři dobře vědí ze 
všech informačních zdrojů obce 
a školy, v uplynulém pololetí to-
hoto školního roku se chýlila 
ke konci I. etapa modernizace 
školního stravovacího provozu, 
která je v době psaní článku 
hotova.  Pod slovem moderni-
zace rozumějme více významů 
najednou, jde o modernizaci a 
zvýšení výkonnosti technolo-
gií, prostorové zdvojnásobení 
vlastní kuchyně a skladovací 
části a vytvoření prostorové ka-
pacity pro dvojnásobný počet 
strávníků, kteří se současně 
mohou najíst. Zkrátka, zvýšení 
výkonové kapacity prakticky na 
dvojnásobek. 

Tyto obří finanční investice 
jsou naprosto nutné, škola má 
již v tuto chvíli 400 žáků a přes 
padesát dospělých pracovníků, 
demografický výhled je jedno-
značný, setrvalý růst je potvr-
zen na dlouhou řadu příštích let. 
Díky perfektní aktivitě, odbor-
nostem a schopnostem vedení 
obce, konkrétně pana starosty 
Ing. Kohouta a jeho spolupra-
covníků, se cíleně a systema-
ticky daří získávat dotační tituly 
v řádech desítek milionů Kč, 
což je navýsost potřebné, ne-
boť z vlastních obecních pro-
středků, standardně plynoucích 
do obecního rozpočtu, je jaká-
koliv větší investiční činnost té-
měř skoro nemožná!

Jen pro roky 2023 a 2024 jsou 
schváleny a předschváleny 
dotační tituly v celkové částce 

přes 120 milionů Kč, určené na 
výstavbu dvojčete Centrálního 
pavilonu, pavilonu C2, na jehož 
šest dalších učeben a specia-
lizovaných dílen a skladových 
prostor atd., čeká škola doslova 
jako na smilování Boží a na dal-
ší, II. etapu modernizace školní 
jídelny, která stavebně spočí-
vá ve významné rekonstruk-
ci budovy pavilonu B2 vnitřní 
přístavbou do školního dvora 
a výše popsanou rekonstrukcí 
kuchyně se zvětšením a insta-
lací nových technologií. 

Toto všechno je před námi, 
nakresleno, schváleno, na-
plánováno i do časových har-
monogramů a především, po-
třebné investice v řádu desítek 
milionů jsou vybojovány, tzv. 
„přiklepnuty“, ba dokonce na 

stavbu centrálního pavilonu C2 
se již řešily nastávající úpravy 
provozu školy, aby se teď na 
jaře spustily stavební práce.

A najednou co? Pád do nejis-
toty, co bude dál? Dotační titu-
ly se nevypisují každý týden a 
nezískávají se desítky milionů  
každou druhou neděli! Totální 
zastavení investiční činnos-
ti obce (protože na to nebude 
mít), doslova ze dne na den po 
skoro dvaceti letech naprosto 
precizní koncepční práce? Při-
padám si jak ve zlém snu! 

Každý dotační titul totiž před-
pokládá dost velkou spoluúčast 
investora, a když ten nedokáže 
tu svou finančně pokrýt, tak do-
nátor řekne: „ Jo takhle, Ty TEĎ 
říkáš, že NAJEDNOU nemáš? 
Aha, no tak dobře, tak to těch 

70 milionů na pavilon C2 kou-
kej sofort poslat zpátky! A ne-
počítej, že Ti ještě někdy něco 
dáme, takového ztraceného 
času s tou Tvou žádostí!“

Takhle si to stojí teď, 27. 1. 
2023, když článek dopisuji. Co 
bude dál? Doufám, že se po-
daří najít takové řešení, které 
obec finančně nezruinuje. Za-
stavení investiční činnosti je 
prostě definitivní „konečná“. 
Což možná mnoha lidem nedo-
šlo a dosud nedochází. Věřte 
mi, prosím, že opravdu a vážně 
nechci, aby škola skončila tak, 
že bude odmítat děti z dosud 
spádových obcí, protože se do 
stávajících prostor všichni ne-
vejdou!

 Mgr. Hynek Kalhous, 
� ředitel�školy
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Referendum i k ohňostroji
Prakticky v každém prvním čísle zpravodaje se věnujeme pro-

šlým oslavám Silvestra, hlavně tedy pozůstatkům po ohňostro-
jích. Mělo by se napsat po půlnočním ohňostroji, ale výbuchy 
a třaskání bylo slyšet průběžně celý poslední den v roce 2022, 
ale „nácvik“ se konal již nejméně od 28. 12. 2022 a „dojezd“ byl 
slyšet i na Nový rok. To, že do vzduchu vylétaly nemalé finanční 
prostředky, je věc každého. To, že třaskání rachejtlí a dělobuchů 
děsí zvířata, ať už domácí, jako psy a kočky, nebo i divoce žijící, 
která jsou vytržena ze zimního klidu, to je všeobecně známo. Ale 
proč musí hned první pracovní den roku pracovníci technických 
služeb vyrazit do ulic uklízet po takto hlasitě jásajících občanech 
zbytky po vystřílené pyrotechnice? Letos se naši hoši skutečně 
nenudili. Nasbírali toho 13 velkých pytlů (240 l), což je 3 120 l 
odpadků na komunikacích a prostranství obce. Bylo by zajímavé 
spočítat, kolik Kč takhle vylétalo k nebi.

Naskýtá se otázka, jestli z těch či oněch důvodů raději ohňo-
stroje v Opatovicích nad Labem nezakázat úplně. Že bychom 
vyhlásili referendum? VeP

„Na webových stránkách školy www.zsopatovice.cz zveřejňujeme váženým 
čtenářům k prohlédnutí nejnovější výsledky mezinárodního hodnocení naší 
Základní školy PISA 2022!“ Mgr. Hynek Kalhous, ředitel školy 
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VÁŽENÍ DÁRCI,
prosíme, aby, vše co darujete, bylo funkční. To znamená především funkční zipy 
u bund, mikin a ostatních oděvů, funkční zipy a kolečka u kufrů, tašek a batohů.
Nefunkční zapínání nejsme schopni opravit. Děkujeme!

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
ledničky, televize, počítače, matrace,
koberce – z ekologických důvodů
nábytek
znečištěný a vlhký textil

VÁŽENÍ DÁRCI,

Veškeré letní a zimní oblečení 
(dámské, pánské, dětské)
Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony
Látky 
(minimálně 1m2 , prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)
Domácí potřeby 
(nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené do krabic
Péřové přikrývky, polštáře a deky, peří
Obuv – nepoškozená a v párech (svázaných gumičkou)
Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti bez 
poškození (dekorace, bižuterie ...)
Hračky – nepoškozené a kompletní
Menší elektrospotřebiče i poškozené
Hygienické potřeby, drogistické zboží
Časopisy, noviny, knihy

SEZNAM VĚCÍ, KTERÝMI MŮŽETE
PŘISPĚT DO SBÍRKY:

dne:
čas: 
místo:

VÍCE NA
www.diakoniebroumov.cz
www.facebook.com/broumovdiakonie
Tel. : 491 524 342, 739 999 112,
         603 287 387

Diakonie Broumov
sociální družstvo, Husova 319, 550 01 Broumov 

Prosíme, podpořte vyhlášenou veřejnou 
sbírku na čísle účtu:

50016-1302698349/0800

PROSÍME VŠE ZABALENÉ 
V IGELITOVÝCH OBALECH, 
NÁDOBÍ V KRABICÍCH

SBÍRKA SE USKUTEČNÍ:
25. února 2023
9:00 - 11:30
Hasičská zbrojnice Opatovice n. L.
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10  OBRAZEM 

OPATOVICE DNES - občasník obce Opatovice nad Labem, ročník XXVI. Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod registračním číslem MK ČR E 11520. Vedoucí redakční rady Pavel Kohout, 
texty VeP a grafická úprava VD, fotografie archiv obecního úřadu. Uzávěrka tohoto čísla 31. 1. 2023. Tisk a distribuci zajišťuje Obecní úřad Opatovice nad Labem. Redakční uzávěrka příštího 

čísla bude 31. 3. 2023. Vaše příspěvky, náměty a názory můžete předat na obecním úřadu, vhodit do schránky u vchodu do jeho budovy nebo zaslat na email: podatelna@opatovicenadlabem.cz 

Chybné datum ve svozovém kalendáři
Omlouváme se za „tiskařského šotka“, který se vloudil do 
svozového kalendáře. Prosíme všechny, aby si opravili toto 
datum. Páteční (opatovický) svoz měsíčních popelnic v čer-
venci není 29. 7. 2023, ale 28. 7. 2023. 
Děkujeme za pochopení.  VeP

SVOZOVÝ KALENDÁŘ SBĚRU KOMUNÁLNÍHO A TŘÍDĚNÉHO ODPADU

ŮNOR ZNÁMKA

22. 2. ST PAPÍR + NÁP. KARTONY - POHŘEBAČKA

23. 2. ČT PAPÍR + NÁP. KARTONY - OPATOVICE

23. 2. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA ŽLUTÁ

24. 2. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE ŽLUTÁ

BŘEZEN

8. 3. ST PLAST - POHŘEBAČKA

9. 3. ČT PLAST - OPATOVICE

9. 3. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA MODRÁ ŽLUTÁ

10. 3. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE MODRÁ ŽLUTÁ

20. 3. PO BIOODPAD - POHŘEBAČKA

21. 3. ÚT BIOODPAD - OPATOVICE

22. 3. ST PAPÍR + NÁP. KARTONY - POHŘEBAČKA

23. 3. ČT PAPÍR + NÁP. KARTONY - OPATOVICE

23. 3. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA ŽLUTÁ

24. 3. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE ŽLUTÁ

DUBEN

1. 4. SO NEBEZPEČNÝ ODPAD SBĚRNÝ DVŮR

3. 4. PO BIOODPAD - POHŘEBAČKA

4. 4. ÚT BIOODPAD - OPATOVICE

5. 4. ST PLAST - POHŘEBAČKA

6. 4. ČT PLAST - OPATOVICE

6. 4. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA MODRÁ ŽLUTÁ

7. 4. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE MODRÁ ŽLUTÁ

Tříkrálová sbírka 2023 v Opatovicích nad Labem
V sobotu 7. ledna 2023 jste mohli v ulicích Opatovic nad Labem a Pohřebačky potkat celkem 

6 skupinek koledníků Tříkrálové sbírky. Za organizaci sbírky velice děkujeme zástupkyni ředitele 
základní  školy paní  Ivě Kulhánkové a  jejím kolegyním Michale Faltové a Ludmile Borkowské. 
Rovněž děkujeme žákům 5.  tříd, kteří se zodpovědně ujali  role koledníků. Ze srdce děkujeme 
Vám všem, kteří  jste otevřeli svá srdce a přispěli do Tříkrálové sbírky. Díky Vám bude charitní 
práce podpořena částkou 32 541 Kč.
Oblastní charita Pardubice se vždy snaží, aby výnos z Tříkrálové sbírky pomáhal trvale. Rozvoj 

sociálních a zdravotních služeb by byl bez drobných i větších darů do tříkrálových pokladniček 
mnohem obtížnější. Tříkrálová sbírka v minulosti pomohla například s rekonstrukcemi třech ob-
jektů, ve kterých dnes Oblastní charita Pardubice poskytuje am-
bulantní a pobytové odlehčovací služby, které slouží klientům i 
jejich rodinám v době, kdy si pečující sami potřebují odpočinout 
– odlehčit. Pardubická Charita Tříkrálovou sbírku využívá také 
jako možnost  seznamovat  veřejnost  s  širokou  nabídkou  cha-
ritních zdravotních a sociálních služeb, protože  „vždy  je  lepší 
vědět a nepotřebovat než později nevědět, kde hledat pomoc“.
V příštím roce Oblastní charita Pardubice využije tyto dary k 

vybudování zázemí mobilního hospice a paliativní ambulance v 
Dražkovicích a k přípravě dvou nových středisek charitních slu-
žeb. Část financí použijeme na humanitární projekty v zahrani-
čí, řešení mimořádných událostí a přímou pomoc lidem v nouzi.

S vděčností za Vaše dary a s přáním zdraví, štěstí a požeh-
nání v roce 2023

 Marie Hubálková, ředitelka Oblastní charity Pardubice

11. 4. ÚT BIOODPAD - POHŘEBAČKA

12. 4. ST BIOODPAD - OPATOVICE

19. 4. ST PAPÍR + NÁP. KARTONY - POHŘEBAČKA

20. 4. ČT PAPÍR + NÁP. KARTONY - OPATOVICE

20. 4. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA ŽLUTÁ

21. 4. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE ŽLUTÁ

KVĚTEN

2. 5. ÚT BIOODPAD - POHŘEBAČKA

3. 5. ST BIOODPAD - OPATOVICE

3. 5. ST PLAST - POHŘEBAČKA

4. 5. ČT PLAST - OPATOVICE

4. 5. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA MODRÁ ŽLUTÁ

5. 5. PÁ POPELNICE SVOZ - OPATOVICE MODRÁ ŽLUTÁ

15. 5. PO BIOODPAD - POHŘEBAČKA

16. 5. ÚT BIOODPAD - OPATOVICE

17. 5. ST PAPÍR + NÁP. KARTONY - POHŘEBAČKA

18. 5. ČT PAPÍR + NÁP. KARTONY - OPATOVICE

18. 5. ČT POPELNICE SVOZ - POHŘEBAČKA ŽLUTÁ


